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PROTOKÓŁ NR 159/2022 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 

z dnia 17 marca 2022 r. 

W dniu 17 marca 2022 r. o godz. 9.00 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie  rozpoczęło się 
CLIX posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Sławomir Kryger – z-ca Przewodniczącego Zarządu, 
2. Włodzimierz Ignasiński – członek Zarządu, 
3. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 
4. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: zaproszeni goście, Sekretarz Powiatu, Skarbnik Powiatu, 
naczelnicy wydziałów w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie wg. listy obecności stanowiącej załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu.  

Wicestarosta, prowadzący obrady pod nieobecność Starosty, powitał zebranych i tym samym 
rozpoczął CLIX posiedzenie Zarządu stwierdzając, iż w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 4 członków 
Zarządu ( nieobecny Feliks Łaszcz). 

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Informacja o bieżącej sytuacji uchodźców na terenie powiatu.  

2. Sprawy z zakresu edukacji: 

1) wręczenie Panu Janowi Palaczowi aktu powołania na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół  
im. Józefa Nojego w Czarnkowie, 

2) informacja dyrektora Zespołu Szkół w Czarnkowie o realizacji pomocy uchodźcom 
przebywającym  w obiektach na terenie szkoły,  

3) pomoc zdrowotna dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez powiat w I kwartale 2022 roku, 

4) zawiadomienie Ministra Finansów o wszczęciu z urzędu postępowania w sprawie zwrotu 
przez powiat części oświatowej subwencji ogólnej za 2020 rok, 

3. Sprawy z zakresu finansów powiatu - podjęcie uchwały w sprawie określenia form przekazywania 
sprawozdań budżetowych oraz sprawozdań w zakresie operacji finansowych. 

4. Sprawy z zakresu zdrowia: 

1) projekt stanowiska Rady Powiatu w sprawie wpływu i zagrożeń wynikających z planowanego 
wprowadzenia ustawy o modernizacji i poprawie efektywności szpitalnictwa na działalności 
podmiotów szpitalnych, 

2) informacja o ilości szczepień wykonanych w 2022 r. przez szpitale w Czarnkowie i Trzciance 
oraz informacja o zaprzestaniu wypłacania dodatków covidowych. 

5. Powiadomienie wykonawcy zadania budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej  
nr 1323P Drawsko-Krzyż Wlkp. o możliwości wzrostu kosztów i wydłużeniu terminu realizacji 
zadania. 

6. Apel Rady Miejskiej w Dobrzycy o udzielenie wsparcia finansowego dla poszkodowanych 
mieszkańców gminy. 

7. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

8. Sprawy różne. 
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Wicestarosta zapytał, czy ktoś z obecnych chciałby złożyć wniosek w sprawie zmiany porządku 
posiedzenia? 

Zmian nie zgłoszono. 

Proponowany porządek posiedzenia został przez członków Zarządu przyjęty i stanowi załącznik nr 
2 do niniejszego protokołu.  

Ad.1 

Informacja o bieżącej sytuacji uchodźców na terenie powiatu.  

  Pracownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego poinformował członków Zarządu   
o bieżącej sytuacji uchodźców na terenie powiatu. Na dzień 17 marca br. na terenie powiatu przebywają 
1102 osoby w 242 miejscach zakwaterowania i nadal są to głównie prywatne kwatery. Dane te wskazują, 
że na przestrzeni tygodnia, liczba uchodźców podwoiła się i są to głównie kobiety z dziećmi. Obserwuje się 
dużą rotację osób, sporo z nich udaje się w dalszą podróż, często do dużego miasta lub poza granice 
naszego kraju. Zgodnie z informacjami przekazanymi podczas kolejnej wideokonferencji z wojewodą, na 
terenie naszego powiatu należy przygotować 70 miejsc do zakwaterowania, w których będzie można 
umieścić uchodźców na podstawie polecenia wojewody. Miejsca te powstają głównie na bazie internatu  
i sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Czarnkowie. Ze środków zarządzania kryzysowego zakupiono już 
za kwotę ponad 67 tys. zł łóżka polowe, koce, śpiwory, poduszki, kołdry, koce, pościele, ręczniki oraz inne 
materiały i przybory potrzebne do przygotowania i wyposażenia tych miejsc oraz potrzebne bezpośrednio 
osobom już zakwaterowanym. Pojawiają się nieliczne jeszcze przypadki przyjęcia uczniów do szkół 
prowadzonych przez powiat, jednak na ten moment nie mają one charakteru masowego, gdyż sporo 
dzieci korzysta jeszcze z zajęć on-line ze swoich macierzystych szkół, ponadto sporo z nich i ich rodzin nie 
do końca ma sprecyzowane plany i kierunki dalszej emigracji, stąd nie podejmują stałych zajęć. Ważną 
kwestią jest opublikowanie przepisów ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy   
w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa. Ustawa określa szczegółowe zasady 
legalizowania pobytu tych osób na terenie naszego kraju, zasady powierzania im pracy oraz udzielania 
pomocy rzeczowej, finansowej, socjalnej, zdrowotnej, czy też w zakresie kształcenia, wychowania i opieki 
nad dziećmi i uczniami. Samorządy, które na podstawie polecenia wojewody, zakwaterują w swoich 
obiektach uchodźców, będą mogły również otrzymać wsparcie finansowe w wysokości 70 zł/osobodzień 
przez okres do 60 dni. Należy podkreślić, że sytuacja związana z uchodźcami nadal jest bardzo 
dynamiczna, a wszystkie działania z tym związane prowadzone są bardzo szybko po to aby jak najszybciej 
pomóc nie tyko samym uchodźcom, lecz także Polakom, którzy im pomagają.  

Ad.2 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu edukacji: 

1) wręczenie Panu Janowi Palaczowi aktu powołania na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół  
im. Józefa Nojego w Czarnkowie, 

 W punkcie tym, po wygranym konkursie, wręczono Panu Janowi Palaczowi akt powołania na 
stanowisko dyrektora Zespołu Szkół im. Józefa Nojego w Czarnkowie na okres 5 lat szkolnych, tj. od 1 
września 2022 do 31 sierpnia 2027 roku. Członkowie Zarządu pogratulowali nowo powołanemu 
dyrektorowi, a dyrektor podziękował za obdarzenie go zaufaniem i powierzenie stanowiska na kolejne 5 
lat.  

2) informacja dyrektora Zespołu Szkół w Czarnkowie o realizacji pomocy uchodźcom 
przebywającym  w obiektach na terenie szkoły,  

 Korzystając z obecności dyrektora, wysłuchano jego informacji o działaniach i pomocy udzielanej na 
bieżąco 10 osobom zakwaterowanym w szkolnym zasobie mieszkaniowym oraz przygotowaniach na 
ewentualne przyjęcie kolejnych uchodźców. Jak podkreślił dyrektor, są to nowe, duże i trudne wyzwania 
dla szkoły, ale dzięki wsparciu organu prowadzącego oraz szeregu innych urzędów, instytucji, podmiotów   
i osób fizycznych, przy dużym osobistym zaangażowaniu pracowników, stworzono uchodźcom godne 
warunki do przebywania na terenie naszego powiatu.  
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3) pomoc zdrowotna dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez powiat w I kwartale 2022 roku, 

  Naczelnik Wydziału Edukacji zapoznał Zarząd z opinią ( zał. nr 3 ) wypracowaną przez Komisję 
rozpatrującą wnioski o przyznanie w I kwartale 2022 r. pomocy zdrowotnej dla nauczycieli, nauczycieli 
emerytów i rencistów szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat. Komisja rozpatrzyła 
ogółem 11 wniosków w tej sprawie. Po szczegółowej ich analizie i załączonej dokumentacji 
potwierdzającej przewlekłe schorzenia, choroby i przebieg leczenia, postanowiono wszystkie 11 wniosków 
zakwalifikować do udzielenia wsparcia finansowego. Komisja zaproponowała udzielenie pomocy 
finansowej na łączną kwotę 10 000,00 zł, z tego 1 osoba otrzyma 600,00 zł, 4 osoby po 700,00 zł i 6 osób 
po 1100,00 zł.  

Zarząd zaakceptował przygotowaną przez Komisję propozycję podziału środków, które przypisane zostaną 
do budżetów poszczególnych szkół i jednostek oświatowych na najbliższej sesji Rady Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

4) zawiadomienie Ministra Finansów o wszczęciu z urzędu postępowania w sprawie zwrotu 
przez powiat części oświatowej subwencji ogólnej za 2020 rok, 

  Zarząd zapoznał się zawiadomieniem ( zał. nr 4 ) Ministra Finansów o wszczęciu z urzędu 
postępowania administracyjnego w sprawie zwrotu przez powiat części oświatowej subwencji ogólnej za 
2020 rok w kwocie 57.552,96 zł. Powyższe ustalono po weryfikacji danych wykazanych w systemie 
informacji oświatowej dotyczących uczniów, którzy uczyli się jednocześnie więcej niż jednego zawodu w 
technikach  w Krzyżu Wlkp. i w Czarnkowie działających w strukturach Zespołów Szkół. Powyższa 
nieprawidłowość spowodowała naliczenie dla powiatu subwencji oświatowej na rok 2020 w kwocie 
wyższej od należnej na skutek zawyżenia liczby uczniów przeliczeniowych. Załatwienie sprawy nastąpić ma 
w ciągu dwóch miesięcy od dnia wszczęcia postępowania. Na dzień dzisiejszy Zarząd oczekuje ostatecznej 
decyzji Ministra Finansów w tej sprawie, z którą najprawdopodobniej związana będzie konieczność zwrotu 
tych środków do budżetu państwa. 

Ad.3 

Sprawy z zakresu finansów powiatu - podjęcie uchwały w sprawie określenia formy przekazywania 
sprawozdań budżetowych oraz sprawozdań w zakresie operacji finansowych. 

   Zarząd przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie określenia formy przekazywania sprawozdań 
budżetowych oraz sprawozdań w zakresie operacji finansowych, w której ustala się, że sprawozdania 
budżetowe oraz sprawozdania w zakresie operacji finansowych składane Zarządowi Powiatu przez 
kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych winny być przekazywane w formie elektronicznej   
i opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym, za pośrednictwem oprogramowania Cesarz. 
Sprawozdania składane przez Starostwo Powiatowe w Czarnkowie w zakresie jednostki organizacyjnej   
i organu przekazywane będą z wykorzystaniem aplikacji wskazanej przez Ministerstwo Finansów Besti@. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 4 członków Zarządu: 

- 4 głosy za podjęciem uchwały,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących.  

W związku z powyższym Uchwała Nr 470/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.4 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu zdrowia: 

1) projekt stanowiska Rady Powiatu w sprawie wpływu i zagrożeń wynikających z planowanego 
wprowadzenia ustawy o modernizacji i poprawie efektywności szpitalnictwa na działalności 
podmiotów szpitalnych, 
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 Zarząd przygotował treść projektu ( zał. nr 6 ) stanowiska Rady Powiatu w sprawie wpływu   
i zagrożeń wynikających z planowanego wprowadzenia ustawy o modernizacji i poprawie efektywności 
szpitalnictwa na działalności podmiotów szpitalnych, który to temat wywołano na ostatniej sesji  Rady 
Powiatu.  Należy podkreślić, że ustawa nie została jeszcze uchwalona, a jej projekt, począwszy od końca 
grudnia 2021 r., nadal znajduje się w konsultacjach społecznych. Na kwiecień br. zapowiadane jest 
spotkanie Ministerstwa Zdrowia ze Związkiem Powiatów Polskich w celu wypracowania zmian do projektu 
ustawy, które byłyby bardziej korzystne dla szpitali powiatowych. Również na dzień dzisiejszy toczą się 
rozmowy o propozycjach zmian sygnalizowanych przez środowiska szpitalne i samorządowe, należy więc 
przypuszczać, że ostateczny kształt ustawy może ulec zmianie.  

2) informacja o ilości szczepień wykonanych w 2022 r. przez szpitale w Czarnkowie i Trzciance oraz 
informacja o zaprzestaniu wypłacania dodatków covidowych, 

 Wicestarosta zapoznał członków Zarządu z informacją o liczbie szczepień przeciwko Sars-Cov-2 
wykonanych w 2021 i 2022 roku przez szpitale powiatowe w Czarnkowie i Trzciance:  

 ZZOZ w Czarnkowie w 2021 r. wykonał 58.850 szczepień, natomiast do końca lutego 2022 r. 
wykonał ich 6.257; 

  Szpital Powiatowy w Trzciance w 2021 r. wykonał 18.717 szczepień, a do końca lutego 2022 r. 
wykonał ich 3.788.  

Informacje w tym zakresie stanowią zał. nr 7 i zał. nr 8 do niniejszego protokołu.  

 Dalej zapoznał członków Zarządu z informacją ( zał. nr 9 ) Narodowego Funduszu Zdrowia   
o zaprzestaniu wypłacania dodatków covidowych.  
Z opublikowanej przez NFZ informacji o zmianach w finansowaniu świadczeń covidowych wynika, że do 31 
marca br. świadczenia covidowe będą rozliczane i finansowane na dotychczasowych zasadach, natomiast 
od 1 kwietnia br. świadczenia związane z leczeniem pacjentów z Covid-19 będą rozliczane  
w ramach obowiązujących umów z NFZ. Oznacza to, że począwszy od kwietnia br., dodatki covidowe  
w wysokości 100% wynagrodzenia, nie będą już wypłacane. Nie będzie także szpitali tymczasowych  
i oddziałów covidowych powołanych przez wojewodów, co oznacza, że oddziały powinny wrócić do 
normalnej roli niecovidowej. Poza NFZ pozostają szczepienia przeciw Covid i rehabilitacja pocovidowa, 
które będą finansowane z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19.  

Ad.5 

Powiadomienie wykonawcy zadania budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej  
nr 1323P Drawsko-Krzyż Wlkp. o możliwości wzrostu kosztów i wydłużeniu terminu realizacji zadania. 

 Zarząd zapoznał się z treścią powiadomienia ( zał. nr 10 ) wykonawcy zadania budowy ścieżki 
pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej nr 1323P Drawsko-Krzyż Wlkp. o możliwości wzrostu kosztów   
i wydłużeniu terminu realizacji zadania, które powinno być zakończone do 23 sierpnia 2022 r. Jak 
informuje wykonawca, ciągle zmieniająca się sytuacja na świecie oraz niespotykany wzrost cen 
materiałów do produkcji m.in. mas bitumicznych (materiały ropopochodne), betonów i innych materiałów 
budowlanych, mogą mieć wpływ na ich dostępność oraz na dostępność innych dóbr i usług. Powyższe 
okoliczności mają charakter ciągły i nieprzewidywalny, co w konsekwencji może stanowić przeszkodę   
w realizacji zawartej umowy. Wykonawca zawiadamia, że w oparciu o uregulowania prawne,   
w szczególności Kodeks Cywilny z powodu nadzwyczajnej zmiany stosunków spełnienia świadczenia 
połączonego z nadmiernymi trudnościami albo grożącej nadmierną stratą, może wystąpić o zmianę 
warunków umowy, w zakresie wzrostu kosztów i terminu realizacji. Mając to na uwadze, wykonawca na 
bieżąco monitoruje wzrost cen i dostępność materiałów oraz prowadzi ocenę wpływu powyższych 
okoliczności od niego niezależnych, na możliwość dalszego prowadzenia robót.  
 Wicestarosta dopowiedział, że w tym temacie, w poniedziałek 14.03.2022 r. odbyło się w siedzibie 
Zarządu Dróg Powiatowych spotkanie stron umowy, gdzie wskazano na trudności  
i zagrożenia w realizacji zadania oraz możliwości ich minimalizacji. Kolejne spotkanie zaplanowano na 
dzień 21.03.2022 r., gdzie wykonawca ma przedstawić szacowany wzrost kosztów tego zadania.  
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Ad.6 

Apel Rady Miejskiej w Dobrzycy o udzielenie wsparcia finansowego dla poszkodowanych mieszkańców 
gminy. 

 Zarząd zapoznał się z treścią apelu ( zał. nr 11 ) Rady Miejskiej w Dobrzycy o udzielenie wsparcia 
finansowego rodzinom poszkodowanym w wyniku przejścia trąby powietrznej w miejscowościach 
Dobrzyca i Sośnica w dniu 17 lutego 2022 r. Pozyskane środki przeznaczone będą na odbudowę   
i wykonanie pilnych remontów zniszczonych domów oraz pozyskanie innych przedmiotów codziennego 
użytku utraconych w trakcie żywiołu. Rodzinom została udzielona tzw. pomoc doraźna w postaci wypłaty 
zasiłków celowych z rezerwy budżetu państwa w kwotach do 6 tys. zł, jednak rozmiar szkód wskazuje, że 
środki te będą dalece niewystarczające na pokrycie wszelkich potrzeb poszkodowanych mieszkańców 
gminy.  
 Zarząd postanowił rozpowszechnić apel wśród mieszkańców powiatu za pośrednictwem 
powiatowej strony internetowej, wskazując numer konta, na które osoby chcące pomóc będą mogły 
wpłacać pieniądze.  

Ad.7 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Zarząd przyjął protokół z poprzedniego posiedzenia, tj. z dnia 10 marca 2022 r., nie wnosząc żadnych 
uwag. 

Ad.8 

Sprawy różne. 

  Wicestarosta poinformował Zarząd, że w dniu 11 marca 2022 r. o godz. 17.00 zakończono nabór 
wniosków w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych II edycja oraz III 
edycja PGR. Przypomniał, że Powiat w ramach tych edycji złożył 3 wnioski, czekamy na rozstrzygnięcie.  

  Członek Zarządu Pan Pawłowski poruszył temat budowy dalszego odcinka chodnika   
w Śmieszkowie, o czym wspominano już przy wcześniejszej budowie chodnika przy ul. Wiejskiej i ul. 
Polnej.  

  Etatowy członek Zarządu zapytał, na jakim etapie jest zadanie dotyczące termomodernizacji 
budynku LO w Czarnkowie, na które powiat otrzymał już promesę wstępną z BGK? 

  Wicestarosta odpowiedział, że w trakcie przygotowania są dokumenty do ogłoszenia przetargu na 
realizację zadania.  

   

 Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 17 marca 2022 r. zakończono. 
Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 24 marca 2022 r. 

Protokołowała 

Małgorzata Pompała 
Podpisy członków Zarządu 

Feliks Łaszcz ………………………………… 

Sławomir Kryger ………………………….. 

   Włodzimierz Ignasiński …………………. 

Waldemar Pawłowski …………..……… 

Jan Pertek ……………………………………. 

 


